
Jednání Komise životního prostředí „KŽP“ 
Rady města Borohrádek 

 

 Zápis č. 02 ze dne 17. 06. 2019  

 

Přítomni: Ing. Petr Kliment, Dr. Michal Matějka, Jaroslav Šturm 

Omluveni:  

Hosté: 

Program jednání: 

 

I. Hodnocení zdravotního stavu stromů. 

II. Význam stromů a sídelní zeleně v aktuálních otázkách klimatické krize, návrh na zpracování nové 

koncepce a managementu veřejné zeleně v Borohrádku 

III. Nutnost nové odpadové vyhlášky a lepší informovanosti občanů ohledně třídění a odkládání odpadů. 

IV. Návrh pana Šturmy na opravu cesty vedoucí ze statku ke splavu 

V. KŽP se seznámila s předloženou přípravou projektu revitalizace mokřadů na Starém písníku  a  

přepokládaným harmonogramem a přípravou projektové dokumentace pro územní a stavební řízení. 

 

 

 

I. Hodnocení zdravotního stavu stromů. 

KŽP se seznámila při terénním šetření se stavem stromů ve vlastnictví města. Vzhledem k nárůstu 

odumřelých a odumírajících stromů na lokalitách v parčíku za hřbitovem u kina, pod církevní školou a 

mateřskou školou, opětovným pádům větví z červených dubů za mostem, byla požádána paní Ing. Eva 

Fischerová z AOPK o hodnocení stavu stromů na výše popsaných lokalitách. Nebezpečné stromy na 

lesních pozemcích zejména na cyklostezce a nakloněná bříza v rezervaci budou odstraněny Lesním 

družstvem Chvojno stejně tak, jako byly asanovány havarijní stromy za bytovkami v Jiráskově ulici po 

urgenci pana Dudy a Kondáše. 

 

 

II. Význam stromů a sídelní zeleně v aktuálních otázkách klimatické krize, návrh na 
zpracování nové koncepce a managementu veřejné zeleně v Borohrádku. 

 

KŽP by ráda změnila postoj některých zástupců města a občanů ke vztahu k veřejné zeleni a podtrhla její 

nezastupitelný význam při utváření mikroklimatu města, zejména pak funkci stromů v rámci uličního 

stromořadí apod. Význam stromu jistě oceníme v parných dnech, kdy stromy přebírají funkci významné 

klimatizační jednotky pracující zadarmo o výkonu cca 70kWh na den, což odpovídá produkčnímu výparu 



až 100litrů vody denně. Nesmíme opomenout i estetický význam a další ekologické funkce, které slouží i 

ostatním organismům nejen člověku. Též není uspokojivé obhospodařovat krátce střižené trávníky a je 

třeba se uchylovat k výsadbám trvalkových či keřových  společenstvech, které mají lepší ekologickou 

hodnotu a funkci, potažmo nižší ekonomickou náročnost obhospodařování. Z tohoto důvodu by bylo 

vhodné požádat Výzkumný ústav Silva Taroucy, ČZU, nebo Mendelovu univerzitu Brno o vypracování 

nové koncepce a managementu sídelní zeleně v Borohrádku.  

 

III. Nutnost nové odpadové vyhlášky a lepší informovanosti občanů ohledně třídění a 
odkládaní odpadů. 

 

KŽP upozorňuje na nutnost vypracování nové odpadové vyhlášky, vzhledem ke změnám počtu hnízd 

separovaného odpadu a vznik nového sběrného místa v areálu bývalé ŽPSV, odděleného sběru bioodpadu 

a kovů. 

 

IV. Návrh pana Šturmy na opravu cesty vedoucí ze statku ke splavu.  

Pan Šturma navrhuje provést opravu cesty ze statku ke splavu s využitím drtě z betonárny (s ohledem na výsledek 

zkoušek ekologické nezávadnosti) ve spolupráci s místními organizacemi mysliveckého rybářského a vodáckého 

spolku, které by svépomocí cestu opravily. Organizaci prací a dohled by si vzal sám výše jmenovaný na starost. 

 

V. Revitalizace mokřadu Starého písníku 

 

KŽP se seznámila s předloženou přípravou projektu revitalizace mokřadů na Starém písníku 

předpokládaným harmonogramem a přípravou projektové dokumentace pro územní a stavební řízení. 

 

 

Zapsal dne 16.06.2019:      Ing. Petr Kliment 

        předseda komise 
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